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KORONAVIRUS

Přenašeči ve firmách? Nakažených by 

Dnes se 
z domova 

Nově by na 

„Testování 2x týdně bude půso-
bit problémy zejména ve směn-

ných provozech, případně ve fi r-
mách, kde je provoz omezen např. 
na 3 dny v týdnu, největší potíže s 
testováním 1x týdně už teď mají 

stavební fi rmy, kde se rozbí-
há sezéna a mají pracov-

níky na různých mís-
tech.“

Eva Svobodová, Asociace 
malých a středních podniků

KORONAVIRUS V ČESKU

Proočkovanost v Česku

10,1 %10,1 %
100 %0 % 50 % 65 – 70 %*

Aktuálně naočkovaných v ČR (k 14. 3.):

Zdroj: www.mzcr.cz

Data o počtu hospitalizovaných jsou z 15. 3. 2021, 
8:00, ostatní ministerstvo zdravotnictví zveřejnilo 
15. 3. 2021 a vztahují se ke dni 14. 3. 2021.

Hospitalizovaní s covidem 8362 (-3)
Z toho těžké případy 1930 (-5)

Lůžka ARO + JIP (dospělí) 24 hod. 14 dní

Celkem v ČR 4045

Volných 498 (12,3 %) -6 -100

Lůžka s kyslíkem 24 hod. 14 dní
Celkem v ČR 21 304

Volných 5382 (25,1 %) -35 -149
 

Umělá plicní ventilace 24 hod. 14 dní
Celkem v ČR 2402

Volných 572 (23,8%) -10 -87

Mimotělní oběh 24 hod. 14 dní
Celkem v ČR 92

Volných 31 (33,7 %) -2 -16

Kontinuální dialýza 24 hod. 14 dní
Celkem v ČR 324

Volných 201 (62,0 %) 0 -10 

Lůžka jsou určena pro ty, jejichž životní funkce 
jsou v ohrožení nebo už selhávají.

Umělá plicní ventilace pomáhá pacientovi 
v umělém spánku při poškození plic dýchat.

Pacient může dýchat sám, ale dostává navíc 
pomocí tzv. masky kyslík.

Mimotělní oběh zcela nahrazuje funkci plic a srdce.

Kontinuální dialýza nahrazuje funkci ledvin. 

1. dávka ................. 782 830
2. dávka ................. 299 077

* Podle ministerstva zdravotnictví je cílem 
proočkovat 65 – 70 % populace.

STAV V NEMOCNICÍCH

Text:  T. Belica, J. Tomek
Foto: ČTK/D. Glück, 
         L. Peřina, M. Kamaryt
Ti největší zaměstnavatelé 
museli vládní povinnost - 
poprvé otestovat všechny 
své zaměstnance – splnit 
do minulého pátku. K ta-
kovým patří třeba Třinec-
ké železárny, kde provedli 
6200 testů. Z nich pozitiv-
ních bylo jen 0,6 procen-

ta. „Testování potvrdilo, 
že nákaza se ve fi rmách 
nešíří. Výsledky testová-
ní našich zaměstnanců 
jsou nad očekávání dob-
ré, jak jsme předpoklá-
dali, a dokazují, že lidé 
se chovají zodpovědně,“ 
komentoval výsledky per-
sonální šéf železáren Ivo 
Žižka. Podobná čísla hlá-
sí také Svaz průmyslu a 

Všichni zaměstnanci fi -
rem od 10 do 49 lidí mají 
být otestováni do 26. 
března. Šlo by o dalších 
650 tisíc lidí.

vlády:vlády:
Plán

Na testy 2x 

Co odhalily 

testy ve fi rmách?
✔ Průzkum Svazu průmy-
slu a obchodu proběhl od 
11. a 12. března mezi 152 
podniky. 
✔ V 52 procentech pří-
padů šlo o fi rmy s více 
než 250 pracovníky, 37 
procent tvořily podniky 
do 250 lidí a 11 procent 
do 50 zaměstnanců. 
✔ Podniky otestovaly cel-
kem 114 200 zaměstnan-
ců, pozitivních z nich bylo 
882 lidí. 
✔ 45 procent fi rem usku-
tečnilo testy  u závod-
ních lékařů.
✔ Samotestovací sady 
použilo 47 procent pod-
niků.
✔ Za jeden antigenní 
test k samotestování za-
platilo 60 procent spo-
lečností 101 až 150 korun.
✔ Externí pracovníky, 
kteří docházejí do pod-
niku, testuje 56 procent 
společností, 29 procent 
po nich požaduje nega-
tivní test před vstupem 
do areálu.

Imunolog: 
Může jich být 2x víc!

Podle imunologa Václava Hořejšího vý-
sledky fi remního testová-

ní mohly zkreslit i použi-
té antigenní testy. „Kdy-
by se použily PCR testy, 
tak by to číslo bylo řek-
něme dvakrát vyšší. An-
tigenních testů na trhu je 

dneska hodně a svojí kva-
litou a citlivostí se velice liší. 

Ty špatné, které jsou levnější, mají 
o hodně nižší citlivost. Dokonce až de-
setkrát nižší,“ řekl Hořejší Blesku. S čas-
tějším testováním ale souhlasí. „Čím 
více lidí se bude testovat, tím více lidí, 
kteří jsou infi kovaní a ani o tom nevědí, 
se odhalí a půjdou do karantény a bude 
se snižovat reprodukční číslo,“ dodal. 

PRAHA – Povinnost testovat se do-
padla zatím na asi 3 miliony zaměst-
nanců. Dosavadní výsledky ukazují, 
že ve fi rmách se odhalilo méně než 
procento nakažených. Řádově tisí-
ce případů. Vláda je s těmito čísly 
ale spokojená, testování pokračuje 
a kabinet uvažuje o tom, že zvedne 
frekvenci testů na dva týdně. 

obchodu: v podnicích nad 
250 zaměstnanců testy od-
halily nákazu u 0,75 pro-
centa lidí, ve fi rmách od 50 
do 250 pracovníků byl po-
díl pozitivních záchytů 1,24 
procenta.

2x týdně povinně?
Ale i tak jde prý o úspěch. 
„Podařilo se najít 10 ti-
síc až 15 tisíc nakažených, 
kteří by jinak tím sítem 
propadli a nákazu šířili 
dál,“ liboval si včera vice-
premiér Jan Hamáček (42, 
ČSSD). Ministr průmys-
lu a obchodu Karel Havlí-
ček (50, za ANO) se chce 
teď zaměřit na skryté pře-
našeče i v těch nejmen-
ších fi rmách. Vláda včera 
schválila, že povinně tes-
tovat své lidi budou i pod-
niky s více než 10 zaměst-
nanci. Na vládu navíc vče-
ra šel Havlíček s návrhem, 
aby se zaměstnanci testova-
li 2x týdně. O tom chce ale 
ještě kabinet jednat s pod-
nikatelskými svazy.

Průzkum ukázal, Průzkum ukázal, 
že průmysl není že průmysl není 
semeništěm semeništěm 
viru.viru.

Co na Havlíčkův Co na Havlíčkův 
návrh návrh 
říkají?říkají?

„Teď je především po-
třeba vyhodnotit prv-

ní vlnu testování a do-
ladit vše potřebné, aby 
bylo možné v nastave-
ném režimu povinné-

ho plošného testo-
vání dlouhodobě 

a udržitelně po-
kračovat.“

Jan Rafaj, Svaz 
průmyslu a dopravy

„Bylo rozhodnuto o ma-
sivním testování jako o 

opatření spojeném s roz-
hodnutím neuzavírat výro-
by a podnikatelé se k tomu 
postavili čelem a testují 
skutečně ve velkém. (…)

Vláda však musí plně 
logisticky, materiál-

ně a legislativně zajistit 
celý projekt.“

Vladimír Dlouhý, 
Hospodářská komora


